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ZÁPIS č. 09/23 

zasedání Výboru sociálních věcí  

Zastupitelstva Libereckého kraje, 

ze dne 24. října 2023  
 

Přítomni: Eva Zbrojová; Bc. Martina Teplá; Bc. Anna Provazníková; Robert Prade; Ing. 

Taťana Janoušková; Tomáš Pěnička; Bc. Jana Hajná; Lenka Malá; Jaroslava 

Bizoňová; PhDr. Jiří Miler, Ph.D.; Nikola Rybová; Naďa Jozífková 

Omluveni: Daniela Weissová 

Neomluveni:  -  

Tajemník:  Aneta Forchtnerová, DiS. 

  

Hosté:  Mgr. Petr Tulpa, náměstek hejtmana, řízení resortu sociálních věcí  

  Ing. Jana Hamplová, náměstkyně primátora pro oblast humanitní (Magistrát 

města Jablonec nad Nisou) 

  Michaela Albrechtová, ředitelka, Diakonie ČCE - středisko v Jablonci nad 

Nisou 

  Bc. Jan Gabriel, MBA, ředitel, Dům seniorů Františkov, Liberec, příspěvková 

organizace 

  Bc. Stanislava Šťovíčková, ředitelka, Rodina24 z. ú. 

  Kamila Urbánková, ředitelka, MCU KOLOSEUM, o. p. s. 

  Martina Motshagen, projektová manažerka, MCU KOLOSEUM, o. p. s. 

 

Program: 

 

1. Zahájení zasedání 

2. Volba ověřovatele 

3. Schválení zápisu  

4. Kontrola plnění usnesení 

5. Schválení programu jednání 
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6. Materiál do Zastupitelstva LK – bod ZLK č. 33: 

 

ZR-RO č. 350/23 – úprava kapitoly 917 05 – Transfery – rozhodnutí o poskytnutí 

individuální dotace Oblastní charitě Jičín 

 

7. Materiál do Zastupitelstva LK – písemné informace: 

 

a) Výroční zpráva o realizaci politiky v oblasti závislostí Libereckého kraje 2022 

 

b) RO č. 329/23 – úprava kapitoly 917 05 – Transfery – poskytnutí individuální dotace 

Centru pro dětský sluch Tamtam, o. p. s. 

 

8. Různé 

9. Závěr 

 

Průběh jednání: 

 

1. Zahájení zasedání 

 

Zasedání výboru sociálních věcí zahájila místopředsedkyně výboru Eva Zbrojová. Přivítala 

všechny přítomné členy výboru a hosty.  

 

Konstatovala, že výbor je usnášeníschopný (přítomno 12 členů).  

 

2. Volba ověřovatele  

 

Dle jednacího řádu je nutné zvolit ověřovatele zápisu. Ověřovatelem zápisu byl navržen pan 

Robert Prade, který s návrhem souhlasil. 

 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 09/23/VSV/75 

 

Výborem sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje je pan Robert Prade zvolen 

ověřovatelem zápisu 9. zasedání v roce 2023. 

 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK: přijato 

 

3. Schválení zápisu 

 

Místopředsedkyně vyzvala členy VSV k diskusi či vyjádření k zápisu č. 08/23. Paní Lenka 

Malá, ověřovatelka minulého zápisu konstatovala, že zápis je v pořádku. 

 

Návrh usnesení: 

č. usnesení: 09/23/VSV/76 
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Výbor sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje souhlasí se zněním zápisu č. 08/23. 

  

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK: přijato 

 

4. Kontrola plnění usnesení  

 

V rámci minulého zasedání nevznikly žádné úkoly.   

 

5. Schválení programu jednání 

 

Paní Zbrojová dala hlasovat o upraveném programu devátého jednání v roce 2023. 

 

Návrh usnesení:  

č. usnesení: 09/23/VSV/77 

 

Výbor sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje souhlasí s upraveným programem 

devátého jednání v roce 2023. 

 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK: přijato 

 

6. Magistrát města Jablonec nad Nisou – paní Ing. Jana Hamplová, náměstkyně 

primátora pro oblast humanitní 

 

Paní Hamplová přivítala členy VSV v Centru sociálních služeb Jablonec nad Nisou, p. o. a 

informovala o plánování sociálních služeb v území. Zmínila připravující projekt organizace 

Rodina24 z. ú. – budování zázemí pro terénní službu. Dále hovořila o úspěšné akci Týden 

sociálních služeb v Jablonci nad Nisou 2023, kde hlavním programem bylo poděkování 

pracovníkům v sociálních službách. Informovala o snaze zařazení Domova seniorů U Přehrady, 

z. s. do Základní sítě sociálních služeb Libereckého kraje. Zmínila také setkání 16. 10. 2023 

k optimalizaci Základní síti sociálních služeb v Jablonci nad Nisou, které proběhlo v poklidu a 

doufá, že tato revize nebude velký zásah do rozpočtu města Jablonec nad Nisou. 

 

7. Materiál do Zastupitelstva LK – bod ZLK č. 33:  

  

Pan Tulpa představil materiál – ZR-RO č. 350/23 – úprava kapitoly 917 05 – Transfery – 

rozhodnutí o poskytnutí individuální dotace Oblastní charitě Jičín“. 

 

Důvodová zpráva: 

 

Předmětem předloženého materiálu je změna rozpočtu – rozpočtové opatření č. 350/23, kterým 

se snižuje nespecifikovaná rezerva v kapitole 917 05 – Transfery, odbor sociálních věcí, 

„Spolufinancování objednaných kapacit subjektům zařazeným do základní sítě sociálních 
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služeb“ o částku 400.000 Kč a současně se zavádí specifický ukazatel v kapitole 917 05 – 

Transfery, odbor sociálních věcí.  

 

Odbor sociálních věcí obdržel dne 6. 10. 2023 individuální žádost o finanční podporu 

organizace Oblastní charita Jičín.  Jedná se o sociální službu č. registrace 4785596, § 50 

Domovy se zvláštním režimem pro osoby s poruchou autistického spektra s velkou mírou 

podpory (agresivní projevy chování). Tato sociální služba působí ve Rváčově. Je zařazena 

v Základní síti sociálních služeb Libereckého kraje s kapacitou 8 lůžek. V době podání žádosti 

nebylo možné si požádat o dotaci z jiného finančního zdroje. 

 

Finanční prostředky budou sloužit především na částečné krytí osobních nákladů pracovníků 

v přímé péči za období 1. 6. 2023 – 31. 12. 2023. V druhé polovině roku došlo k 

neočekávanému přijetí klientů s vysokou náročností péče vyžadující navýšení personální 

kapacity – počtu pracovníků v přímé péči nutných k zajištění chodu služby.  

 

Sociální služba vznikla jako objednávka Libereckého kraje. Na území kraje v tuto chvíli není 

jiná obdobná sociální služba, jde tak o službu ojedinělou. Služba je určena pro mladé lidi ve 

věku od 15 do 30 let věku. Z velké míry jde o mladé lidi s poruchou autistického spektra, kteří 

z důvodu svého zdravotního stavu nemohou žít doma, tj. péče o ně je natolik náročná, že jí 

dosavadní pečující (rodinní příslušníci) již nezvládají například z důvodu věku či dlouhodobého 

psychického a fyzického vyčerpaní. 

 

Odbor sociálních věcí doporučuje podpořit sociální službu ve výši 400.000 Kč. 
 

Diskuse: neproběhla 

 

Místopředsedkyně dala o bodu hlasovat 

 

Návrh usnesení:  

č. usnesení: 09/23/VSV/78 

 

Výbor sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje 

Zastupitelstvu Libereckého kraje 

 

s c h v á l i t 

změnu rozpočtu – rozpočtové opatření č. 350/23 kterým se upravují ukazatele v kapitole 917 

05 – Transfery, odbor sociálních věcí, ve výši 400.000 Kč bez dopadu na celkový objem 

kapitoly, a to: 

 

a) snížením specifického ukazatele Spolufinancování objednaných kapacit subjektům 

zařazeným do základní sítě sociálních služeb ve výši 400.000 Kč 

 

b) a navýšením specifického kazatele v kapitole 917 05 – Transfery, odbor sociálních věcí ve 

výši 400.000 Kč, 

 

r o z h o d n o u t  

o poskytnutí neinvestiční individuální dotace z rozpočtu Libereckého kraje max. do výše 

400.000 Kč pro organizaci Oblastní charita Jičín, na sociální službu domovy se zvláštním 

režimem, číslo registrace 4785596, se sídlem Na Jihu 553, 506 01 Jičín, IČO: 73633755,  



5 

 

 

 

 

 

s c h v á l i t 

Smlouvu o poskytnutí dotace na poskytování služeb v obecném hospodářském zájmu 

z rozpočtu Libereckého kraje č. OLP/3513/2023 mezi Libereckým krajem a organizací 

Oblastní charita Jičín, Na Jihu 553, 506 01 Jičín, IČO: 73633755. 

 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK: přijato 

  

 

8. Materiál do Zastupitelstva LK – písemné informace 

 

Pan Tulpa představil písemné informace do Zastupitelstva: 

 

a) Výroční zpráva o realizaci politiky v oblasti závislostí Libereckého kraje 2022 

 

b) RO č. 329/23 – úprava kapitoly 917 05 – Transfery – poskytnutí individuální dotace 

Centru pro dětský sluch Tamtam, o. p. s. 

 

Diskuse:  

• pí. Hamplová – K-centrum v Jablonci funguje velmi dobře, původně odpor občanů ke 

zřízení centra kvůli lokalitě vedle školky a rodinných domů, ale nakonec nejsou žádné 

stížnosti; problém – velké množství dětí na základních školách užívá nikotinové sáčky  

• p. Tulpa – na Frýdlantsku proběhlo setkání o problematice poradenství; práce v ulicích 

má velkou nevýhodu – vysokou fluktuaci; na financování protidrogových služeb tento 

rok bylo poskytnuto 6 mil., na příští rok bude pravděpodobně 6,5 mil. 

• pí. Teplá – dnes proběhla návštěva v Mostu k naději (dům na půl cesty), za město 

Liberec se podařilo v letošním roce navýšit dotaci na podporu těchto organizací, 

vnímáno jako služba potřebná, řešeno individuálními dotacemi nikoliv dotačním 

titulem; co se týká investičních finančních prostředků – samospráva si umí poradit 

s financováním mezd, ale s investicemi je to složité 

• p. Tulpa – zmínil personální změnu koordinátora krajské protidrogové politiky – není 

jím již pan Mgr. Aleš Lebeda DBA, ale paní Mgr. Milena Kučerová 

 

Místopředsedkyně dala o bodu hlasovat 

 

Návrh usnesení:  

č. usnesení: 09/23/VSV/79 

 

Výbor sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání bere na vědomí 

předložené písemné informace do Zastupitelstva LK: 

 

a) Výroční zpráva o realizaci politiky v oblasti závislostí Libereckého kraje 2022 
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b) RO č. 329/23 – úprava kapitoly 917 05 – Transfery – poskytnutí individuální dotace 

Centru pro dětský sluch Tamtam, o. p. s. 

 

Hlasování: 

PŘÍTOMNO: 12 PRO: 12 PROTI:   0 ZDRŽEL SE: 0 VÝSLEDEK: přijato 

 

 

9. Různé 

 

Host – paní Bc. Stanislava Šťovíčková (Rodina24 z. ú.) – v návaznosti na účast dubnového 

jednání Výboru sociálních věcí, na kterém hovořila o nedostatečném financování terénní služby 

– osobní asistence, nyní díky dofinancování stále trvá; sdělila, že je daná služba z celého kraje 

podpořena nejméně a to o méně než 15 % oproti průměru jiných osobních asistencí; minulý 

měsíc byly schváleny vyrovnávací platby (dále VP) a kvůli tomu návštěva dnešního VSV -  

problém podfinancování bude přetrvávat i v dalším roce, vypočtené náklady jsou o 1/3 nižší 

než u ostatních služeb; vše komunikováno s panem Tulpou a Tůmou – žádost o změnu VP + 

vysvětlení co dělá organizace špatně a žádné informace zpět neobdrženy; 2. největší 

poskytovatel dané služby v kraji a poslední dva roky je problémem podfinancování – nelze 

splnit požadavky na splnění kapacit kraje.  

• p. Tulpa – problematika výpočtu VP řešena pro všechny služby stejně, přislíbil paní 

Šťovíčkové znovu jednání ohledně VP 

• pí. Šťovíčková – prioritou kraje je podpora terénních služeb, které ale nejsou dostatečně 

financovány 

• p. Tulpa – financování soc. služeb z rozpočtu Libereckého kraje bude v Zastupitelstvu 

schvalováno v listopadu – bude možné začít vyplácet na začátku roku snad bez 

komplikací, celková částka finančních prostředků z MPSV je avizovaná, ale zatím 

nepotvrzena – děláme vše, aby prostředky byly vyplaceny v lednu 

 

Host – paní Michaela Albrechtová (Diakonie ČCE - středisko v Jablonci nad Nisou) - 

návaznost na protidrogovou problematiku – do okruhu lidí, kteří podporují děti, aby nespadly 

do problémů s drogami patří také nízkoprahová zařízení pro děti a mládež, vnímáno jako první 

skutečná prevence; v tomto období bývalo zvykem schvalování výše finanční podpory pro 

neziskové organizace na překlenutí roku a mohly být tyto částky zohledněny v žádosti o MPSV 

dotaci – nyní tomu tak není, tabulka o přehledu celkové částky z MPSV je k dispozici – pro LK 

je o 2 mil. více než minulý rok; dotaz – je základní síť schopen kraj ufinancovat, když je v ní o 

80 lůžek  více? 

• p. Tulpa – bude se zvyšovat příspěvek na péči, další zdroj – spolufinancování z rozpočtu 

LK (50 mil.), o které si nemohou zažádat příspěvkové organizace, nyní jsou pokryté z 

projektu všechny služby psychiatrické péče; spolufinancování bude schvalováno 

v listopadu  

• pí. Albrechtová – do 15. listopadu jsou podávány žádosti o MPSV dotace a nebudou 

zde částky spolufinancování zohledněny; další postřeh je k setkávání optimalizace sítě 

– bylo hodně zaměřeno na služby péče – žádost o setkání po druzích služeb  
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• p. Tulpa – setkání dle druhů služeb je nemožné, lze se individuálně dohodnout s manželi 

Veselkovými  

• pí. Albrechtová – pomohlo by to všem službám – vykazovaly by se stejné hodnoty, 

služeb prevence se to hodně dotýká – jiný přístup, doporučuje další školení 

• p. Gabriel – dle setkání v Liberci má stejný dojem, také se přimlouvá k dalšímu setkání 

pro služby prevence 

 

 

• pí. Jozífková – návaznost na paní Šťovíčkovou - VP je zastaralá věc, jestliže projdeme 

optimalizací – dle školení – kraj si objedná službu a tu zaplatí 

• p. Prade – stále bude systém pověření, ve kterém musí být stanovena VP 

• p Tulpa – problémem je, že od MPSV dostáváme méně financí, než žádáme, výsledek 

– kraj musí dofinancovat 100 mil., ale je schopen zatím dát 50 mil., musí tedy v novém 

systému přispívat více i obce (zmíněno i ve Střednědobém plánu soc. služeb LK 2024-

2026) 

• pí. Jozífková – upozornila na velký nedostatek pečovatelek/pečovatelů, zmínila novelu 

zákoníku – změna u dohod  (DPP a DPČ), jak budou řešeny zástupy pracovníků, když 

směna  musí být oznámena 3 dny předem; skvělé by bylo, kdyby měl kraj svoji agenturu 

a zasílal vyškolené pracovníky – na toto téma žádná reakce; nebude možno zajistit 

zástupy tak, jak jsou řešeny v novém systému – nelze splnit kapacitu;  návaznost na paní 

náměstkyni - začalo se pracovat s prestiží  pečovatelů – úkol také pro kraj; všichni lidé 

budou pečovatele potřebovat 

• pí. Albrechtová – chápe myšlenku Veselkových ohledně zástupů, ve službách péče by 

to zas takový problém být nemusel, ale nedokáže si představit zastupujícího pracovníka 

na dohodu u sociálně aktivizační služby; také je složité, když je pracovník na 

dlouhodobé nemocenské 

• p. Gabriel – toto se děje také se zdravotními sestrami, na začátku roku se navýšily platy 

zdravotnických pracovníků o 15 % v nemocnicích, pak je těžké dostat zdravotnické 

pracovníky do sociálních služeb; sníženo bylo např. FKSP – není lidem co nabídnout, 

poděkoval kraji za organizaci školení v rámci biografické péče u klientů v pobytových 

službách; Dům seniorů Františkov – v rámci paliativní péče bude uspořádán kulatý stůl 

se sdělením zkušeností atd; školení ohledně paliativní péče podstupuje také záchranná 

služba Libereckého kraje 

• pí. Urbánková – dotaz, zda se někde uvádí průměrný plat/nástupní plat pečovatelky 

• p. Tulpa – optimalizace sítě rozkryje rozdíly mezi příspěvkovými a neziskovými 

organizacemi 

• pí. Albrechtová – mezi neziskovými a příspěvkovými organizacemi jsou obrovské 

rozdíly 

• pí. Jozífková – společnost si práci pečovatelek neváží, profese je nezaplacená a náročná 

(dlouhodobé nemoci)  

• pí. Zbrojová – toto povolání dělá 90 % žen 
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• p. Gabriel – zmínil problematiku zaměstnávání např. cizinců, jelikož někteří klienti 

bohužel nechtějí být jimi opečováváni 

• pí. Jozífková – základní síť nebude zabezpečena, podnět pro politiky – není potřeba 

novela zákona o sociálních službách 

• p. Tulpa – novely jdou z poslaneckých aktivit, problémem pečovatelské práce je, že není 

kvalifikačně vyšší než základní škola 

• pí. Jozífková – síť máme, ale ne finančně pokrytou, otázka – co vznikne z nového 

systému 

• p. Tulpa – např. podfinancování a nedostatek kvalifikovaného personálu 

• p. Tulpa – zmínil, že by chtěl znovu uspořádat akci „Pečovatelka roku“ 

• pí. Teplá – za Liberec uspořádáme v prosinci podobnou akci pro poskytovatele, kteří 

v těchto profesích pomáhají 

 

10.  Závěr 

 

Příští jednání bude v úterý dne 21. 11. 2023 od 14:00 hodin v sídle v budově Krajského úřadu  

Libereckého kraje v jednací místnosti č. 326a. 

 

Místopředsedkyně poděkovala přítomným za účast a ukončila jednání.  

 

Zapsala: 

Aneta Forchtnerová, DiS., v. r. 

tajemnice Výboru sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje 

 

Ověřovatel zápisu: 

Robert Prade, v. r. 

člen Výboru sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje 

 

Předsedající: 

Eva Zbrojová, v. r.     

místopředsedkyně Výboru sociálních věcí Zastupitelstva Libereckého kraje 


